
Om direct antwoord op de vraag te geven; Het is een zeer slecht idee en daarom ben ik tegen een 

permanent verbod op afsteken van consumentenvuurwerk tijdens de jaarwisseling.  

De aangeleverde documenten van de initiatiefnemers en de reacties van sommige voorstanders 

raakt kant noch wal. 

Letsel en incidenten cijfers; 

De initiatiefnemers tonen in de aanvraag enkel cijfers die zogenaamd dit voorstel moet gaan 

rechtvaardigen. Het grootste deel van de genoemde cijfers zoals die van letsels en incidenten, is geen 

gevolg door gebruik van legaal consumentenvuurwerk welke verkrijgbaar is aan het einde van het 

jaar bij vergunde verkooppunten. 

De getoonde cijfers (ruim 70%) van letsels zijn voornamelijk veroorzaakt door onverantwoord of 

eigenlijk misbruik van zwaar illegaal vuurwerk uit de classificatie F4 of eigen gefabriceerde 

samenstellingen van componenten die niet behoren tot een artikel of een gecertificeerd product. 

Kortom de cijfers en de onderbouwing van de initiatiefnemers schort aan alle kanten en weerspiegelt 

enkel de totale afkeer tegen vuurwerk van deze partijen en proberen hier enkel een punt van het 

partij programma door te drukken om de inmiddels uitgedunde achterban te kunnen laten zien dat 

ze weer een jaarlijks terugkerende gewoonte of voor vele een traditie de nek om te draaien. 

Overlast  

Het verbieden van legaal consumentenvuurwerk biedt geen oplossing voor de overlast welke mensen 

nu ervaren met vuurwerk. Deze overlast komt in de meeste gevallen van illegaal (buitenlands) 

vuurwerk en wat afgestoken wordt ver buiten de jaarwisselingperiode. Het gevolg van een verbod zal 

leiden dat er meer vraag en aanbod komt van illegaal vuurwerk en vele andere gevaarlijke 

alternatieven. Deze illegale artikelen zijn veel zwaarder dan het verkrijgbare legale 

consumentenvuurwerk en zijn daardoor nog gevaarlijker in gebruik.  

Een betere aanpak door politie en justitie en het handhaven bij overlast zal veel meer effect geven 

dan het verbieden van vuurwerk afsteken tijdens de jaarwisseling. Het effect hiervan is inmiddels al 

bewezen tijdens de laatste 2 jaarwisselingen waarbij er eenzelfde verbod gold. Nederland is niet 

klaar met vuurwerk! 

 

Om verdere overlast, ongevallen en letsels te voorkomen, heeft de afgelopen jaren de 

vuurwerkbranche in Nederland al een flinke stappen gemaakt. Zo zijn de vuurpijlen en het 

knalvuurwerk verboden en uit de handel gehaald. We hebben de effecten van deze uit de handel 

gehaalde artikelen nog niet kunnen meten, i.v.m. de twee “eenmalige” vuurwerk-afsteek verboden. 

Naast het continu opnieuw beoordelen van artikelen zetten de Nederlandse verkooppunten zich al 

jaren in om de verkoop van vuurwerk aan het einde van het jaar veilig te laten verlopen. Ze geven 

goede voorlichting in de aanloop van deze periode en geven gratis aansteeklonten en veiligheids 

brillen aan klanten weg. 

 

Milieuschade en overlast rapportage 

De initiatiefnemers stellen daarnaast in het document dat het afsteken van vuurwerk tijdens de 

jaarwisseling dusdanig ernstig is voor mens, dier en milieu dat een vuurwerkverbod nodig 

gerechtvaardigd is. Het RIVM heeft reeds al een aantal jaren de milieu last door 

consumentenvuurwerk onderzocht en die last blijkt verwaarloosbaar te zijn. Onderzoeken hebben 



meermaals aangetoond dat mens en dier vooral last hebben van het reeds verboden, zware (knal) 

vuurwerk dat zoals reeds genoemd ver buiten de jaarwisseling wordt afgestoken. Zie onderstaande 

onderzoeks resultaat van het RIVM. 

 

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2021/05/14/rivm-onderzoek-milieulast-van-

vuurwerk 

Het afsteken van vuurwerk in welke vorm dan ook (behalve fop en scherts vuurwerk) is al reeds bij 

wet verboden!! 

 

Vuurwerkverbod om hulpverlening en handhaving te beschermen? 

Dat hulpverleners en handhavers aangevallen worden is geen vuurwerkoverlast probleem maar een 

maatschappelijk probleem. Het vuurwerk wat gebruikt wordt bij een bekogeling is reeds verboden 

zwaar (knal)vuurwerk wat in Nederland al verboden is. Hiermee kan een permanent verbod op 

consumenten siervuurwerk niet op gerechtvaardigd worden. 

Conclusie; 

Een siervuurwerkverbod tijdens de jaarwisseling is geen oplossing voor de overlast van het illegale 

vuurwerk! Straf niet de gezinnen, families, buren en vrienden die wel graag verantwoord van 

siervuurwerk genieten maar denk ik oplossingen en pak het maatschappelijke probleem aan. Pak de 

relschoppers en het illegale vuurwerk keihard aan! Geen siervuurverbod dus! 

 

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2021/05/14/rivm-onderzoek-milieulast-van-vuurwerk
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2021/05/14/rivm-onderzoek-milieulast-van-vuurwerk

